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Protokół Nr XXXIX/17 

z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 22 grudnia 2017 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Informacja Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2018 - 2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów  

o dzierżawę gruntu na okres 3 lat. 

10. Interpelacje, zapytania radnych. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

12. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 14:00 otworzył  

XXXIX sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Powitał radnych i gości. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Przewodniczący Rady 

Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Dyrektor 

Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor 
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Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Alicja Wenda, Dyrektor Centrum Administracyjno-

Finansowego w Łobżenicy Marek Połczyński, Radca Prawny Katarzyna Paczyńska, sołtysi, 

mieszkańcy oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy powiedział, że zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał.  

 

Zaproszenie na sesję, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-4 do protokołu. 

 

Ad. 2 Porządek obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami przesłano radnym porządek obrad XXXIX sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do porządku 

obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii protokołu z ostatniej sesji Rady 

Miejskiej. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXVIII/17 z sesji w dniu 28 listopada  

2017 r. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół  

Nr XXXVIII/17 z sesji w dniu 28 listopada 2017 r. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni mogli zapoznać się w systemie eSesja ze sprawozdaniem Burmistrza 

Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik nr 5 do protokołu). 

Następnie zapytał, czy Pan Burmistrz chciałby uzupełnić sprawozdanie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział, że nie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał Pana Burmistrza, co zostało „zrobione z wnioskiem klubu radnych w sprawie 

ewentualnej abolicji za wykorzystywanie dróg gminnych”.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Nawiązał do kwestii odbiorów dróg gminnych. Powiedział: „Ja już wspominałem na 

poprzedniej sesji, że są to drogi bardzo źle zaplanowane. Inaczej to widać na rysunku,  

a inaczej w terenie. Wczoraj byliśmy też między innymi odbierać drogi. Droga Izdebki-

Ferdynandowo, droga Witrogoszcz-Resztówka. Bardzo nas zaniepokoiły te sprawy. Uważam, 

że są beznadziejnie wykonane”. 
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Kontynuował: „Musimy coś z tym zrobić. Prosiłem już raz, żeby było to konsultowane  

z mieszkańcami i z sołtysami czy z radnymi. W dalszym ciągu nie ma żadnego 

zainteresowania ze strony Gminy”. 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy o ustosunkowanie się do powyższych kwestii. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zapytał Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej, kto był na odbiorze dróg. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił: „Panie Burmistrzu. Ja wczoraj również uczestniczyłem w pracy tej komisji”. 

Stwierdził: „Dokumentacja projektowa, która jest dla tych zadań wykonana, jest 

dokumentacją moim zdaniem niedokładną. (...) Wjazdy do posesji nie są uwzględnione”. 

Powiedział, że projektant powinien uzupełnić dokumentację.  

Poinformował: „Jeżeli chodzi o wykonanie tej drogi do Ferdynandowa, w protokóle tam jest 

ujęte to, po prostu nie ma takiej warstwy nasypanej jak to powinno być”. Poprosił Pana 

Burmistrza o  przyjrzenie się tej sprawie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Zapytał Burmistrza Łobżenicy, jakie kryteria należy spełnić, aby być członkiem komisji do 

odbioru dróg. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział, że nie ma żadnych kryteriów. Poinformował, że każdy radny może 

uczestniczyć w odbiorze dróg. 

Oznajmił: „Jednym ze sposobów zatrzymania tego procederu zaorywania dróg jest to co 

robimy, czyli wykonywanie geodezyjnych wytycznych dróg. Wiemy, że przez wiele lat po 

prostu te drogi były zaorywane i oczywiście podejmowaliśmy kilka indywidualnych 

interwencji, ale w nowym roku chcielibyśmy zastanowić się nad systemowym 

rozwiązaniem”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy nawiązał do kwestii przebudowy dróg gminnych. 

Oświadczył: „Myślę, że zupełnie nieuprawnione jest to co powiedział” Wiceprzewodniczący 

Rady Miejskiej. Poinformował, że radni uczestniczą w odbiorach dróg. Oznajmił, że wiele 

dróg zostało odebranych. Powiedział: „Ja nie mówię, że wszystkie były idealnie. Na pewno 

nie. Wjazdy były różnie sytuowane tak jak rolnikowi pasowało i ja to rozumiem. (...) Może 
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nie było takiej komunikacji projektanta. Oczywiście te rzeczy zostaną naprawione. To są 

drogi nietrwałe. Nie wylewaliśmy tam asfaltu. Nie jest to jakiś problem, żeby gdzieś zrobić 

zjazd, żeby gdzieś pogłębić rów czy ten rów zrobić bardziej łagodnie. To jest oczywiście 

wszystko do zrobienia”.  

Pan Burmistrz zwrócił uwagę na to, że drogi były „robione” w wybitnie trudnych warunkach.  

Poprosił Radnego Ryszarda Biniaka o przypomnienie, czego brakowało w dokumentacji. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak  

Poinformował, że nie są uwidocznione wjazdy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że będzie to uzupełnione. Oznajmił, że Pan Szyling obiecał, że „na wiosnę 

wszystkie te drogi jeszcze raz będą poprawione, zwałowane”. W chwili obecnej warunki 

atmosferyczne nie pozwalają na wykonanie powyższych prac. Stwierdził: „Myślę, że również 

z tego powodu przy odbiorach dróg można odnieść takie wrażenie, że jest niedokończone”. 

Dodał, że słyszy dużo pozytywnych opinii na temat dróg.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że Burmistrz Łobżenicy zaprosił do udziału w odbiorach dróg 

Przewodniczących Komisji oraz Prezydium Rady Miejskiej. Oznajmił, że na pewno byli 

powiadamiani sołtysi z danej miejscowości. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Radny z tego okręgu”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że „skoro warunki nie pozwalają i nie można było tego wykonać dokładnie albo 

nieskończone to też myślę, że powinien albo wykonawca poczekać albo w tych usterkach 

zapisać o poprawieniu tego wszystkiego”. 

Powiedział: „Na pewno ze mną nikt się nie kontaktował, a też mam pewne zarzuty co do 

mojego odcinka. Ani nie w tym miejscu, ani nie w takim stopniu wykonane”. Dodał, że 

remonty dróg pochłonęły niemałe środki.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Radnego Ryszarda Biniaka o uszczegółowienie kwestii abolicji na drogach. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak  

Poinformował: „Wielu rolników jest w pasach drogowych Gminy. Potem, żeby po prostu 

wróciła droga w swoje ramy to trzeba albo stosować różnego rodzaju decyzje 

administracyjne, względnie postępowania o rozgraniczenia sądowe. Za zajęcie pasa 

drogowego Burmistrz ma prawo daną osobę ukarać”. Oznajmił: „Aby tych rzeczy uniknąć. 

Chodzi o dobrowolne odstąpienie od zajęcia pasów drogowych i aby te procesy nie musiały 

trwać tak długo”.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „Ludzie, którzy się worali, tak mówiąc popularnie, w drogi, mają się z tej drogi 

wycofać zanim Burmistrz zacznie stosować instrumenty prawne. Pytanie w jaki sposób 

Burmistrz ma zastosować tą abolicję. Czy ma zgłosić się z apelem, czy przekazać sołtysom. 

To jest trudne pytanie”. Stwierdził, że drogi są niszczone przez zaorywanie.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak  

Poinformował, że w budżecie Gminy na 2018 rok na geodetę przeznaczono 100 000 zł. 

Stwierdził: „To my te 100 000 zł możemy przeznaczyć na budowę drogi”. Dodał: „Dlatego 

jest ta propozycja, żeby wprowadzić tzw. tą abolicję, przypuśćmy na cały przyszły rok 

budżetowy nawet, do końca roku. A potem jeżeli Gmina będzie budowała drogę  i ktoś będzie 

siedział w terenie, to po prostu powinien płacić za geodetę, a nie Gmina. Wtedy każdy by 

pilnował swojego terenu”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Zgłosił uwagi do pracy geodetów przy wytyczaniu dróg. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poruszył kwestię drogi w Trzeboniu. Powiedział: „Byłem w wydziale dokumentacji i jest pas 

drogowy dwanaście metrów, a droga z rowami ma osiem metrów”. Dodał: „Stary plan ma 

dwanaście metrów i należy się odtworzyć drogę w tym pasie drogowym. Tak powinno być”. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że pas drogowy ma np. dwanaście metrów szerokości. Dodał, że droga może mieć 

sześć, osiem metrów szerokości w zależności od klasy. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że projektant ma obowiązek zaprojektować drogę w granicach działki, „nie 

zaprojektować krawędzi drogi po granicy działki”.  

Oświadczył: „Oczywiście może być tutaj wniosek Pana Przewodniczącego Tadycha, że 

mamy projektować drogi o szerokości dwunastu metrów. No to może się okazać, że nie 

będziemy mogli projektować tak szerokich dróg”. Działki nie były tak projektowane jak 

powinny przebiegać drogi. Czasami trudno jest zmieścić łuk drogi w granicach działki. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił: „Na dzisiaj sobie określiliśmy, te ponad 

dziesięć dróg, do których wykonaliśmy dokumentację projektową, że mamy przygotować 

podbudowę na szerokości czterech metrów i oczywiście wyprofilować. (...) Nie ma w tych 

projektach odwodnienia dróg. Do odwodnienia dróg dopiero przymierzamy się wtedy, kiedy 

dochodzi do ich asfaltowania”. 

Przypomniał, że zgodnie ze słowami Pana Burmistrza wykonawca wróci wiosną na drogi 

gruntowe. Powiedział: „Wtedy wrócimy do tych wjazdów, żeby te wjazdy, które były, zostały 

zachowane i nie przeszkadzały np. w spływie wody. Czasami może być sytuacja, że trzeba 

będzie doprojektować przepust, żeby był wjazd. Tam, gdzie wjazdów nie ma, a rolnicy chcą, 

to możemy wykonać wjazd na działkę rolną”. 

Pan Wiceburmistrz dodał, że przy opracowywaniu dokumentacji technicznych, po pracy 

geodetów, okazuje się, czy rolnik zajął część gminnej działki. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Oznajmił: „Ja bym zrobił tak. Jest pas dwunastometrowy. Dwanaście metrów przychodzi 

geodeta. Wytycza. I na przykład z każdej strony po dwa metry zostawiamy. Robimy 

czterometrowy pas drogi jezdnej. Nie ma sprawy. Załatwiona sprawa abolicji i wszystko 

załatwione jest”.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował: „Jeżeli geodeta wznawia granicę drogi to przede wszystkim musi pas drogowy 

wznowić”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Oznajmił, że powinien być zapewniony zjazd do każdej posesji „i do każdego pola czy danej 

działki”.  

Powiedział: „Czemu nie odtworzyć tej drogi, dwanaście metrów, tak jak jest na mapach ? 

Przecież my dzisiaj mamy wywalone to błoto na pobocze i nie można się minąć na tej 

drodze”. Dodał, że nawet samochody osobowe mają problemy z minięciem się. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Zwrócił się do Radnego Andrzeja Dziamary: „Droga dwanaście metrów. Razem z pasem 

drogowym i po jednej i po drugiej stronie rowy”.  

Potwierdził, że mają miejsce przypadki zaorania dróg przez rolników. Stwierdził: „Sto tysięcy 

mamy na geodetę zapisane. To jest kropla w morzu. (...) Myśmy powinni wydać w granicach 

około pół miliona”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Powiedział: „Panie Burmistrzu. Ja bym się pochylił nad tymi drogami. Teraz wiadomo jest 

pogoda taka jaka jest. Dajmy spokój. Ale na wiosnę trzeba zrobić kontrolę. Bo te drogi. Nie 

jest prawdą, że mają dwadzieścia centymetrów. Wszystkie próbki, które były brane ze środka 

drogi, dwadzieścia centymetrów wychodziła grubość. Na bokach, przy krawędzi, prawie że 

trzydzieści centymetrów od krawędzi wychodziło dziesięć centymetrów grubości 

nawierzchni. Te drogi trzeba dosypać, uzupełnić, poprawić”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję dotyczącą sprawozdania Burmistrza Łobżenicy 

z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Ad. 5 Wystąpienia zaproszonych gości  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że w dniu wczorajszym odbyła się sesja Rady Powiatu w Pile. Powiedział: 

„Sesja bardzo burzliwa. Radni opozycji, mimo iż na komisjach nie złożyli żadnego wniosku 

do projektu budżetu, na samej sesji w obecności kamer puścili wodze fantazji i trzeba było to 

wszystko przebrnąć, ale skończyło się tym, iż żaden z wniosków opozycji nie uzyskał 

akceptacji i budżet został uchwalony przez Radę w wersji zaproponowanej przez Zarząd 

Powiatu”. 

Oznajmił, że dochody budżetu Powiatu zaplanowano na poziomie ponad 150 mln zł, w tym 

dochody majątkowe 7,2 mln zł. Wydatki budżetowe mają wynieść prawie 156 mln zł. 

Wydatki majątkowe zaplanowano na ponad 18 mln zł. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile powiedział, że wielkość wydatków w dziale oświata  

i wychowanie to kwota blisko 66 mln zł. Subwencja ma wynieść 60,5 mln zł. Pozostałe  

5,5 mln zł będzie pochodziło z budżetu Powiatu.  

Przedstawił wielkość wydatków w pozostałych działach budżetowych. Największe kwoty 

dotyczą następujących pozycji: pomoc społeczna 19,5 mln zł, transport i łączność prawie  

16 mln zł, administracja publiczna 14,5 mln zł. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile poinformował, że na 2018 rok zaplanowano deficyt  

w wysokości 5,7 mln zł. Źródłem pokrycia deficytu będą przychody pochodzące  

z planowanej emisji obligacji. Dodał, że na koniec 2018 r. kwota długu może wynieść  

42 mln zł.   

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, co w budżecie Powiatu na 2018 rok zaplanowano dla Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Oznajmił, że środki na poszczególne gminy, jeżeli chodzi o zadania drogowe, nie zostały 

jeszcze podzielone. Poinformował: „Wstępnie zaplanowano kwotę, z tego co pamiętam, bo 

Pan Starosta Piechocki wstępnie podzielił pieniądze, 140 tys. zł na chodniki w Gminie 

Łobżenica. Będzie to propozycja do Pana Burmistrza, do Radnych Gminy Łobżenica i Radni 

wskażą, które chodniki mają być robione. Myślę, że uda mi się jeszcze w trakcie roku 

troszeczkę załatwić więcej, żeby te trzy chodniki, które były obiecane, były zrealizowane. 
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Będą oczywiście nakładki asfaltowe”, np. w kierunku na Liszkowo, w Fanianowie. Dodał, że 

szczegóły będą znane w marcu lub kwietniu 2018 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Zapytał, jak wygląda sprawa drogi Kruszki-Kijaszkowo. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Oznajmił, że umowa jest podpisana do końca czerwca 2018 r. Stwierdził, że w obecnych 

warunkach pogodowych „jest niemożliwe realizowanie tego zadania”. Dodał: „Myślę, że 

drugim razem już nie będzie tak źle jak z pierwszym wykonawcą i uporają się tym bardziej, 

że jest to solidna, duża firma. (...) Zabezpieczenie Powiatu tym razem jest znacznie większe 

jeżeli chodzi o kary umowne”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zapytał, czy dojdzie do remontu drogi powiatowej w Topoli.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Powiedział: „Będziemy robić wszystko, żeby chociaż pewien odcinek w Topoli był robiony”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zwrócił uwagę na pogarszający się stan drogi powiatowej ze Szczerbina do Kościerzyna 

Małego. Poprosił o przekazanie tych informacji Panu Wicestaroście Stefanowi Piechockiemu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Oznajmił: „Będziemy starali się oczywiście, ale w miarę posiadanych środków. Na pewno jak 

przyjdzie wiosna to będzie chociażby tylko poprawione odcinkami”.  

Powiedział, że jeden z mostów w Pile wymaga zamknięcia.  

Złożył również życzenia świąteczne. 

 

Ad. 6 Informacja Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rafała Tomalę. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Powiedział, że Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę kosztów użytkowania gminnych 

pojazdów służbowych z uwzględnieniem celowości wyjazdów, ponoszonych kosztów 

eksploatacyjnych i kosztów delegacji pracowniczych.  

Oznajmił, że w 2016 r. dla Urzędu Miejskiego został zakupiony samochód marki Dacia 

Duster. Poinformował, że jest on jeszcze objęty gwarancją. Od marca do końca 2016 r. 

wydano 220 kart drogowych. W okresie tym samochód służbowy przejechał ponad  

20 tys. km. Opiekę nad pojazdem sprawuje Pan Jonasz Sikorski. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że koszty delegacji służbowych w 2016 r. 

były mniejsze w porównaniu z 2015 r. Poinformował, że Urząd Miejski nie posiada kierowcy. 

Z pojazdu Dacia Duster korzystają według potrzeb pracownicy urzędu.  

Komisja Rewizyjna wypracowała następujące wnioski: 

1. Wydawanie pojazdów służbowych oraz ich rozliczanie powinno odbywać się zgodnie 

z procedurami jakie zawarto w § 3 i § 4 pkt 1 i 2 Zarządzenia Burmistrza z dnia  

23 lutego 2016 r. Nr 0050.12.2016. 

2. Z powyższym regulaminem należy zapoznać wszystkich korzystających z pojazdów 

służbowych we wszystkich jednostkach organizacyjnych Gminy Łobżenica w terminie 

do dnia 31 grudnia 2017 r. 

3. Należy dokonywać szczegółowego rozliczania pojazdów z przejechanych kilometrów 

w tym również zużytego paliwa. 

4. Z uwagi na powtarzające się błędy w wypełnianiu dokumentacji użytkowanych 

pojazdów służbowych i prywatnych wnosi się o dodatkowe przeszkolenie 

zainteresowanych pracowników w terminie pilnym. 

5. Należy przeanalizować możliwość zwiększenia limitu kilometrów dla Burmistrza. 

6. Komisja Rewizyjna uważa, że korzystanie z pojazdów prywatnych do celów 

służbowych jest w pełni uzasadnione. Należy z tej metody komunikacji korzystać. 

Przemawia ku temu obecnie brak właściwej dostępności do środków komunikacji 

publicznej, duże oddalenie od siedzib powiatu czy województwa. To również 

pracownikom podniesie ich mobilność w miejscu pracy. 

Protokół Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą protokołu Komisji Rewizyjnej. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Nawiązał do wniosku Komisji Rewizyjnej mówiącego o przeanalizowaniu możliwości 

zwiększenia limitu kilometrów dla Burmistrza. Powiedział: „Tu prawnej możliwości nie ma 

stosowania ryczałtu oprócz ilości kilometrów. Są tam ograniczenia. Jeżeli jest taka potrzeba 

to Burmistrz może brać delegację na teren Gminy i ją rozliczać”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował: „Zgodnie z art. 77 Kodeksu pracy stwierdza się, że wykonywanie zadań 

służbowych poza miejscem pracy pracownika jest podróżą służbową. Jednoznacznie z tego 

wynika, że pracownik powinien kilometrówkę poza miejsce siedziby rozliczać delegacją 

służbową”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Podzielił zdanie Radnego Edwarda Starszaka. Oznajmił, że nie ma zastrzeżeń do czterech 

pierwszych wniosków Komisji Rewizyjnej. Wnioskował o wycofanie piątego i szóstego 

wniosku. Powiedział: „Chcę zwrócić uwagę, bo właśnie w tym celu był kupiony samochód 

drugi. Tamten przekazaliśmy do Gminnego Centrum Kultury po to, żeby usprawnić. 

Usprawniliśmy też jeśli chodzi w opiece społecznej. Wyraziliśmy zgodę zakupienia tego 

samochodu. To nam pozwala na dobre komunikowanie się czy to z Urzędem Wojewódzkim, 

gdziekolwiek. Przecież mamy też i delegacje jak jest taka potrzeba. Uważam ten nowy 

samochód, który ma służyć właśnie pracownikom, to trzeba go wykorzystać maksymalnie”. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek  

o wycofanie piątego i szóstego wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 4 głosami „za”, 8 głosami „przeciw”, 

2 głosami „wstrzymującymi się”, nie przyjęła powyższego wniosku.  

Jeden radny nie głosował. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji Rewizyjnej wraz z wypracowanymi 

wnioskami. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół Komisji 

Rewizyjnej wraz z wnioskami. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

W imieniu Klubu Radnych „Nasza Gmina” poprosił o zarządzenie piętnastominutowej 

przerwy w obradach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Ogłosił przerwę w obradach. 

 

Po przerwie w obradach. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2018 - 2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Oznajmił, że jest ona 

pozytywna z uwagą w części II pkt 10 uzasadnienia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy radni wyrażają zgodę, aby zrezygnować  

z odczytania powyższej opinii. 

 

Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Kopia Uchwały Nr SO.0957/31/15/Pi/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Łobżenica stanowi załącznik  

nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2018 - 2034. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych gmina posiada 

obowiązek prowadzenia polityki finansowej w oparciu o perspektywiczne, wieloletnie 

symulacje. Oznajmił, że takim dokumentem jest Wieloletnia Prognoza Finansowa. Projekt 

WPF przedstawiony Radzie Miejskiej obejmuje okres od 2018 do 2034 r. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że od 2022 r. 

nastąpi istotny spadek wielkości dochodów z tytułu sprzedaży majątku. Stwierdził: „Świadczy 

to, że rezerwy majątkowe niewykorzystywane w bieżącej działalności Gminy zostaną 

całkowicie sprywatyzowane”.  

Oznajmił, że pozostałe źródła dochodów zostały przyjęte „w symulacji stałym wskaźnikiem 

wzrostu”. Oświadczył, że „wskaźnik ten może być niezbyt precyzyjny szczególnie  

w stosunku do dochodów uzyskiwanych w formie dotacji czy subwencji”. Gmina nie posiada 

wpływu na wielkość otrzymywanych dotacji i subwencji. 

Następnie Radny Edward Starszak powiedział, że w okresie obowiązywania Wieloletniej 

Prognozy Finansowej wydatki nie mogą być wyższe niż dochody bieżące powiększone  

o nadwyżkę z lat poprzednich i wolne środki.  

Poinformował, że w 2018 i 2019 r. planowany jest deficyt w wysokości odpowiednio  

800 tys. zł oraz 1 mln 600 tys. zł. Od 2020 r. przewidywana jest nadwyżka. Największe 

wydatki na spłatę zobowiązań Gmina poniesie w latach 2021-2024 - około 2 mln zł. Kosztem 

kredytów są również odsetki płacone corocznie od 800 do 200 tys. zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział: „Wieloletnia 

prognoza wskazuje, że wydatki bieżące w latach 2018-2034 nie powinny wzrosnąć,  

a w niektórych okresach jest konieczne ich zmniejszenie. Ta sytuacja wymaga działań 

monitorujących te wydatki”.  

Poinformował, że zgodnie z Wieloletnią Prognozą Finansową „przez cały czas można ze 

środków własnych przeznaczyć na inwestycje od 2,5 mln do 700 tys. zł”. Stwierdził, że „są to 

środki pewnie niewystarczające do skali potrzeb, jednak wykorzystanie możliwości wsparcia 

ich funduszami europejskimi i innymi pozabudżetowymi mechanizmami finansowania 

pozwoli na systematyczny postęp w powstawaniu infrastruktury społecznej”. 

Radny Edward Starszak dodał, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2018 - 2034 i wnosi do Rady Miejskiej o jego uchwalenie.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że Pan Burmistrz prosił o głos. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „To jest oczywiście ostatni budżet tej kadencji, która w mojej opinii wprowadziła 

wiele istotnych, widocznych zmian na lepsze w naszej Gminie. Pamiętamy przecież nasz 

wspólny bardzo trudny początek”. Gmina nie posiadała wówczas płynności finansowej. 

Rachunki były regulowane nieterminowo. Zadłużenie wynosiło 50%. 

Dodał: „Pamiętamy również, że musieliśmy się rozstać ze Skarbnikiem, od którego ściągamy 

w najbliższym czasie kolejne przywłaszczone pieniądze”. 

Następnie Pan Burmistrz oświadczył: „Teraz mogę Państwu Radnym przedstawić budżet  

w 100% realny i budżet przewidywalny, bez niewiadomych i nieznanych zagrożeń, budżet  

z niskim deficytem, budżet z 15% wskaźnikiem inwestycyjnym, co klasuje nas tutaj w grupie 

gmin, które się rozwijają”. 

Zwrócił uwagę na duże możliwości partycypowania Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w realizacji zadań Gminy, np. z dziedziny gospodarki wodno-ściekowej czy remontach dróg 

gruntowych. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował o zaciągnięciu kredytu w wysokości 4 mln zł 

przeznaczonego na spłatę zobowiązań z tytułu przebudowy drogi Łobżenica-Kruszki oraz na 

spłatę niewielkiego deficytu. Dodał: „Szkoda tylko, że do tego zamówienia nie przystąpił 

nasz miejscowy bank”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Burmistrz oznajmił, że w 2018 r. będą realizowane 

poważne inwestycje takie jak rozbudowa oczyszczalni ścieków, budowa drogi  

w Kościerzynie Małym, rozpoczęcie modernizacji targowiska czy kontynuacja remontów 

dróg gruntowych. Powiedział: „Planujemy oczywiście w ciągu roku przystąpić jeszcze do 

zadań związanych z dofinansowaniem ze środków unijnych”.  

Poinformował, że „udało się przygotować budżet na realizację zadań oświatowych bez 

konieczności zwiększania środków pomimo faktu, że dziesięciu nauczycieli skorzystało  

z uprawnienia do rocznych urlopów, co rocznie kosztuje około miliona złotych”. 

Stwierdził, że decyzja o etapowej likwidacji szkoły w Luchowie była dobrym posunięciem.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że podczas prac nad budżetem pojawiły się uwagi, 

że najlepiej gdyby był on zrównoważony i bez deficytu. Powiedział, że obecnie rzadko która 

gmina nie posiada deficytu budżetowego, „albo taka, która nie jest prorozwojowa, albo taka, 

która jest bardzo bogata”. 
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Stwierdził, że budżet Gminy na 2018 rok to „budżet kompromisu”. Dodał, że rekomenduje 

budżet do uchwalenia przez Wysoką Radę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu przez Panią Skarbnik Danutę Dubicką. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała: „Szanowni Państwo. W wersji Wieloletniej Prognozy Finansowej, którą 

macie przed sobą, są wyspecyfikowane tylko te zadania, które planowane są do realizacji  

w najbliższej perspektywie. Te zmiany były wprowadzane na sesji 9 listopada i w zasadzie od 

tamtego czasu niewiele się zmieniło”. 

Stwierdziła, że uwaga Regionalnej Izby Obrachunkowej do projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej „jest uwagą taką techniczną”. Oznajmiła: „Jest to nieistotne naruszenie prawa, 

ponieważ limit wydatków różnił się od limitu zobowiązań o 80 tys. zł”. Dodała: „Natomiast te 

różnice, które Regionalna Izba Obrachunkowa podała, nawet nie wskazując generalnie jako 

błąd, wynikały z prostych przyczyn technicznych”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2018 - 2034.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXIX/312/17 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2018 - 2034, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że radni otrzymali dwie opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu: 

- o projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok, 

- o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2018 

rok. 
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Następnie oznajmił, że Komisje Rady pracowały nad projektem uchwały budżetowej. Zostały 

wypracowane wnioski. Poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Kopia Uchwały Nr SO.0952/31/15/Pi/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Łobżenica na 2018 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Kopia Uchwały Nr SO.0951/52D/15/Pi/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Łobżenica na 2018 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że dochody budżetu Gminy w 2018 r. mają wynieść 41 mln 615 tys. zł i będą 

o 4,28% wyższe w porównaniu z 2017 r. Dochody bieżące w 2018 r. oszacowano na 37 mln 

695 tys. zł, a dochody majątkowe na 3 mln 920 tys. zł. Planowana wielkość subwencji to  

15 mln 783 tys. zł, dochodów własnych 9 mln 51 tys. zł, a dotacji celowych 12 mln  

860 tys. zł. 

Radny Edward Starszak powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dokonała 

analizy poszczególnych źródeł dochodów. Oznajmił, że dochody podatkowe lokalne wzrosły 

zgodnie z bazą wyliczeniową, uchwałami Rady Miejskiej o około 2%. Wielkość dotacji, 

subwencji oraz udziałów w podatkowych dochodach budżetu państwa zaplanowano zgodnie  

z decyzjami i informacjami Ministra Finansów.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego stwierdził, że „warto zastanowić 

się nad sposobem wzmocnienia lokalnego potencjału podatkowego między innymi poprzez 

stworzenie mechanizmów dążących do ożywienia aktywności gospodarczej wdrażając system 

wsparcia i udogodnień dla nowych podmiotów gospodarczych, szczególnie tworzących 

miejsca pracy”. 

Poinformował: „Komisja zauważa potrzebę rozważenia wprowadzenia na nowych terenach 

przeznaczonych do zagospodarowania na tereny rozwojowe opłaty adiacenckiej związanej ze 

wzrostem wartości spowodowanej poprzez uzbrojenie terenu finansowane ze środków 

publicznych oraz przeanalizowanie stosowanych mechanizmów zwolnień, ulg oraz umorzeń 

podatkowych. Komisja rekomenduje dokonanie oceny stosowanych preferencji podatkowych 
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w kontekście ich wpływu na rozwój Gminy oraz sytuacji poszczególnych grup 

mieszkańców”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Edward Starszak powiedział, że 

niezbyt wysokie dochody podatkowe na jednego mieszkańca uzależniają Gminę Łobżenica od 

dotacji i subwencji. Dodał: „Z jednej strony jest to sytuacja korzystna, gdyż zapewnia 

względną stałość poziomu dochodów, jednak z drugiej strony ogranicza działania  poza 

sektorem obligatoryjnym, gdzie dochody własne decydują o kreacji rozwoju i wysokim 

standardzie usług”. 

W kolejnej części wypowiedzi Radny Edward Starszak poruszył kwestię wydatków 

budżetowych. Zgodnie z projektem uchwały budżetowej w 2018 r. mają one wynieść  

42 497 113 zł. Planowana wielkość wydatków bieżących to 36 mln 502 tys. zł, a wydatków 

majątkowych 5 mln 995 tys. zł (14,1% budżetu). 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że „projekt 

wydatków został skonstruowany o wytyczne planistyczne wydane przez Burmistrza, dane 

historyczne oraz koszty nowych zadań wprowadzonych do budżetu”.  

Stwierdził, że wydatki bieżące tzw. sztywne wzrastają w zależności od zdefiniowanych 

potrzeb. Powiedział, że „jest to wynikiem przyjęcia do planowania wzrostu kosztów usług 

rzeczowych, wskaźników wzrostu energii, wskaźników wzrostu cen towarów przyjętych  

w budżecie państwa”. Poinformował o planowanym wzroście wynagrodzeń dla pracowników 

samorządowych we wszystkich jednostkach organizacyjnych w wysokości 4,7%. Pozostałe 

wydatki bieżące stanowią koszty związane z utrzymaniem infrastruktury komunalnej Gminy - 

remonty, usługi, naprawy. W porównaniu do poprzednich budżetów „występuje tutaj 

zmienność zależna od hierarchii potrzeb i możliwości finansowych Gminy”. 

Radny Edward Starszak poinformował, że w projekcie uchwały budżetowej kwotę  

423 tys. zł przeznaczono na wydatki w ramach funduszu sołeckiego. Stwierdził, że realizacja 

przedsięwzięć w ramach tego funduszu przynosi pozytywne efekty. Zwrócił uwagę na to, że 

około jedna trzecia środków w ramach funduszu sołeckiego została skierowana na remonty 

dróg wiejskich. 

Oznajmił, że wielkość dotacji udzielanych z budżetu Gminy w 2018 r. ma wynieść 1 mln  

123 tys. zł. Największe środki zostaną przeznaczone na realizację zadań z zakresu kultury, 

sportu i oświaty.  

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że  

w projekcie budżetu Gminy kwota 5 mln 995 tys. zł została zapisana na inwestycje. 

Poinformował, że 2 mln zł zaplanowano na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Liszkowie. 
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Taką samą kwotę przeznaczono na budowę drogi w Kościerzynie Małym. Na pozostałe 

zadania drogowe zaplanowano 435 tys. zł. Kwota 243 tys. zł ma być przeznaczona na udziały 

w spółce komunalnej na rozwój infrastruktury kanalizacji i wodociągów. W projekcie budżetu 

Gminy znalazły się również środki na projekty związane z przebudową świetlic wiejskich  

w ramach działań finansowanych z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz na 

przebudowę zaplecza stadionu w Łobżenicy. 

Radny Edward Starszak poinformował, że planowana wielkość rozchodów budżetu Gminy to 

1 mln 718 tys. zł. Gmina pokryje również odsetki od kredytów w kwocie 670 tys. zł. 

Oznajmił, że zgodnie z przewidywaniami zadłużenie Gminy na koniec 2018 r. zwiększy się 

do 20 mln 788 tys. zł, co stanowi 49,95% planowanych dochodów ogółem. 

Powiedział, że w projekcie budżetu Gminy zaplanowano deficyt w wysokości 881 tys. zł. 

Przewidywana wielkość przychodów budżetu to 2 mln 600 tys. zł. 

Poinformował, że w projekcie uchwały budżetowej została zaplanowana rezerwa ogólna  

w wysokości 80 tys. zł oraz rezerwa celowa w wysokości 579 tys. zł. Ponadto Rada Miejska 

zamierza upoważnić Pana Burmistrza do zaciągania zobowiązań w wysokości 3 mln zł oraz 

do dokonywania zmian w budżecie dotyczących przeniesień środków na wynagrodzenia 

pracownicze. 

W dalszej części wypowiedzi Radny Edward Starszak powiedział, że Komisja Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego, po zapoznaniu się z wnioskami z posiedzeń Komisji Stałych Rady 

Miejskiej, kierując się oczekiwaniami mieszkańców Gminy, postanowiła zaopiniować 

wypracowane wnioski w sposób kompromisowy.  

Oznajmił, że komisja opowiada się za wyłączeniem z poszczególnych działów budżetu 

wydatków osobowych przeznaczonych na planowane odprawy emerytalne i skierowaniem ich 

do rezerwy celowej. Poinformował: „Tu będzie taki mechanizm, że jeżeli pracownik któryś 

odchodzi ze szkoły czy z innej instytucji, to wniosek do budżetu, uruchomienie rezerwy  

i odprawa taka, a jeżeli nie zostanie to wykorzystane, no to środki pozostaną na inne 

potrzeby”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Edward Starszak powiedział, że 

komisja wnioskuje o pozostawienie 30 000 zł na opracowanie dokumentacji uwzględniającej 

budowę parkingu przy OSP, zagospodarowanie terenu przy blokach oraz remont remizy OSP 

Łobżenica.  

Oznajmił, że komisja proponuje zmniejszyć o 50 000 zł środki na budowę ścieżki na Osiedle 

Leśne w Łobżenicy. Na realizację tego zadania pozostałaby kwota 100 000 zł. Dodał: „Tam 

było również włączone to zagospodarowanie terenu przy blokach i uważamy w kontekście 
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tego pierwszego wniosku, że zdefiniujmy co chcemy robić, porozmawiajmy jako radni, jaka 

jest tutaj nasza opinia w tej sprawie i później do tego zadania w kolejnym czasie będzie 

można przystąpić”. 

Następnie Radny Edward Starszak poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego proponuje zmniejszyć o 50 000 zł wydatki na zakup produktów do stołówki 

szkolnej. Powiedział: „Tam był dosyć znaczny wzrost tych środków, a poziom wzrostu cen 

towarów spożywczych nie predysponuje tutaj do tego, żeby w takiej skali ten wzrost był 

planowany. On jest zachowany, ale w dużo mniejszej skali”. 

Oznajmił, że komisja wnioskuje o zmniejszenie o 10 000 zł środków na składki związane  

z funkcjonowaniem Gminy Łobżenica w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Nadnoteckich. 

Stwierdził, że Gmina nie odnosi korzyści z bycia członkiem tego stowarzyszenia. W związku 

z tym Rada Miejska powinna rozważyć podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Nadnoteckich. 

Radny Edward Starszak poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

wnioskuje o przeznaczenie 200 000 zł na przebudowę drogi z Witrogoszczy-Kolonia do 

Sypniewa. Powiedział: „Są pewne nadzieje na pozyskanie środków z nadleśnictwa. Co 

prawda na tym etapie tych środków jeszcze nie ma, ale są informacje, że wpisanie do budżetu 

naszego takich środków pozwoli na sięgnięcie po argumenty, którymi będziemy 

dysponować”.  

Oznajmił, że komisja proponuje przeznaczyć 75 000 zł na przebudowę drogi w Kruszkach. 

Dokumentacja jest gotowa. Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie tej inwestycji ze 

środków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zwrócił uwagę na zły stan Alei 

Dużej w Luchowie. Stwierdził: „Każdy z nas radnych w swoim obszarze działania może 

wskazać takie miejsca i takie potrzeby, ale te środki mamy tu w jakiś sposób ograniczone i no 

niestety musimy dokonywać wyboru”.  

Podkreślił, że w 2017 r. wykonano dużą liczbę zadań drogowych w różnych częściach Gminy 

Łobżenica. 

Poinformował: „Zaproponowano również rozpatrując wniosek Samorządu Mieszkańców 

Łobżenicy wydzielić kwotę 5 000 zł w budżecie Gminy na potrzeby działalności publicznej, 

społecznej i integracyjnej Samorządu Mieszkańców Łobżenicy”.  

Dodał, że „pozostałe wnioski, które też dotarły, nad którymi rozmawialiśmy, mają bardziej 

charakter wskazówek dotyczących sposobu realizacji budżetu i zadań w nim zawartych”. 
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Następnie Przewodniczący Komisji Edward Starszak powiedział, że „z przeprowadzonej 

debaty na Komisjach Rady wynika jeden generalny wniosek, a mianowicie, że potencjał 

dochodowy Gminy jest stabilny i trudno go zdecydowanie zwiększyć, natomiast potrzeby 

Gminy i jej mieszkańców są daleko większe niż nasze możliwości”.  

Stwierdził, że jednym z ważniejszych wyzwań, przed którymi stoi Gmina, jest realizacja 

opracowanych programów rozwojowych, a mianowicie termomodernizacja obiektów 

publicznych, rewitalizacja terenów zdegradowanych, modernizacja dróg gminnych, budowa 

sal sportowych przy szkołach, poprawa warunków mieszkaniowych, uzbrojenie terenów 

inwestycyjnych, wsparcie osób niesamodzielnych oraz poprawa warunków ochrony 

środowiska. 

Radny Edward Starszak oznajmił, że komisja opiniując budżet, proponuje również przyjęcie 

następujących wniosków będących przedmiotem dalszych działań Gminy: 

- opracowanie programu wsparcia i udogodnień dla przedsiębiorców, 

- rozważenie możliwości partycypowania w realizowanych przedsięwzięciach rozwojowych 

podmiotów spoza budżetu Gminy,  

- wykorzystanie instrumentów finansowych zarządzania przestrzenią, generowania dochodów 

Gminy, m. in. wprowadzenie opłaty adiacenckiej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oświadczył: „Przedstawiony 

projekt budżetu zapewnia realizację podstawowych zadań budżetowych, a także pozwoli na 

podjęcie działań inwestycyjnych, szczególnie tych, które mogą być realizowane  

z wykorzystaniem środków Unii Europejskiej. Realizacja wniosków zgłoszonych do budżetu 

powinna wzmocnić stabilność projekcji dochodów w następnych okresach i zapewnić 

efektywność prowadzenia zadań w przestrzeni publicznej”. 

Radny Edward Starszak powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wnosi  

o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łobżenica na 2018 rok. Dodał, że 

Pan Burmistrz skierował autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej „uwzględniającą 

kompromisowe zapisy uwzględnione w tych wnioskach budżetowych”. 

 

Autopoprawka Burmistrza Łobżenicy do projektu uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2018 rok stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że sołectwo Piesno przeznaczyło w ramach funduszu sołeckiego na 2018 rok  

kwotę 9 000 zł na zadania drogowe.  
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Następnie otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2018 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Nawiązał do autopoprawki Burmistrza Łobżenicy do projektu uchwały budżetowej.  

W imieniu Klubu Radnych „Nasza Gmina” zgłosił następujące wnioski: 

- pozostawienie kwoty 50 000 zł w rozdziale 80148 (stołówki szkolne i przedszkolne), 

- wykreślenie środków w wysokości 200 000 zł na przebudowę drogi z Witrogoszczy-Kolonia 

do Sypniewa, 

- przeznaczenie 200 000 zł na rewitalizację Placu Wolności w Łobżenicy. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Podziękowała Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, „który 

pozwolił na to, że środki na Samorząd Mieszkańców, co prawda o wiele zmniejszone, ale 

zostały wpisane do budżetu”. Oznajmiła, że dostrzega potrzeby mieszkańców wsi.  

Powiedziała: „Pan Burmistrz Piotr Łosoś na Komisji Finansowej stwierdził, że Samorząd 

Mieszkańców jest w tej chwili niepotrzebny, że był potrzebny wtedy kiedy był tamten 

Burmistrz, bo wtedy działy się złe rzeczy, a teraz jest wszystko bardzo fajnie. Naprawdę nie 

neguję i wiem i od znajomych i od innych mieszkańców, że jest polepszenie bytu w tej 

gminie, że wyładniało nasze miasto, ale nigdy się nie spodziewałam, że człowiek, który był  

w zarządzie tego samorządu kiedykolwiek wypowie takie słowa”. 

Następnie Radna Bronisława Mazurek oświadczyła, że jej celem jest integrowanie 

mieszkańców zarówno miasta jak i wsi. Poinformowała, że w mikołajkach zorganizowanych 

przez Samorząd Mieszkańców mogli uczestniczyć mieszkańcy całej gminy. Podziękowała 

wszystkim osobom, które wspierają działania samorządu. 

Zwróciła się do Burmistrza Łobżenicy. Stwierdziła: „Wiem, że nie jest lekko, ale myślałam, 

że nasza współpraca będzie się układać inaczej. Będziemy się uzupełniać. Będziemy sobie 

pomagać”. 

W dalszej części wypowiedzi Radna Bronisława Mazurek powiedziała, że Pan Burmistrz nie 

może decydować samodzielnie o trzech milionach złotych. Oświadczyła: „Po to jest Rada. 

Możemy zwołać sesję nadzwyczajną i Burmistrzowi te pieniądze udzielić”. 

Przedstawiła również treść interpelacji złożonej w okresie międzysesyjnym. Poinformowała, 

że wnioskowała o: 
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- udostępnienie kserokopii badań geologicznych terenu targowiska, 

- podanie warunków umowy, wysokości czynszu za wynajem pomieszczenia w budynku przy 

ul. Sikorskiego w Łobżenicy na prowadzenie pizzerii, 

- podanie informacji na temat wynajmu (warunki umowy, wysokość czynszu) mieszkania 

przy ul. Złotowskiej w Łobżenicy. 

Dodała, że nie otrzymała jeszcze odpowiedzi od Pana Burmistrza.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Wyraził zdziwienie z powodu wniosku klubu radnych „o wycofanie tych 200 000 zł na drogę 

wiejską Witrogoszcz-Kolonia - Sypniewo”.  

Poinformował, że Komisja Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej na posiedzeniu w dniu  

14 grudnia 2017 r. opowiedziała się za rezygnacją z budowy parkingu przy budynku OSP. 

Zdaniem komisji środki na realizację powyższej inwestycji w wysokości 200 000 zł należy 

przesunąć do rezerwy celowej na zadania drogowe.  

Oznajmił, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wypracowała wniosek  

o przeznaczeniu 200 000 zł na wkład własny do przebudowy drogi z Witrogoszczy-Kolonia 

do Sypniewa. Dodał, że jeżeli Lasy Państwowe zdecydują o współfinansowaniu tej 

inwestycji, „okaże się, że my nie będziemy mieli tych środków własnych”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Ustosunkował się do wypowiedzi Radnej Bronisławy Mazurek. Powiedział: „Myślę, że Pani 

wyrwała z kontekstu to co Pani mówi, bo rozmawialiśmy o genezie powstania Samorządu 

Mieszkańców. Mówiliśmy o tym jak bardzo był potrzebny wtedy kiedy było nam tak trudno 

cokolwiek w Łobżenicy zrobić, cokolwiek zrealizować w różnych obszarach i Pani to 

doskonale wie. Dzisiaj te zadania, które my chcieliśmy wtedy robić, są robione 

obligatoryjnie”, np. dbanie o czystość.  

Oświadczył: „Nigdy nie powiedziałem, że samorząd jest niepotrzebny. Nigdy też nie 

kwestionowałem, że musi mieć pieniądze. (...) Byłoby nie w porządku w stosunku do sołectw, 

gdyby Pani otrzymała 24 tysiące tak jak Pani napisała we wniosku”.  

Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że Zarząd Samorządu Mieszkańców może podejmować 

różne inicjatywy. Powiedział również: „Nie jest sztuką dostać pieniądze i zrobić cokolwiek. 

Sztuką jest zrobić z niczego coś. Jeżeli mówimy o ozdobach świątecznych, na które nie 

wydaliśmy pieniędzy, a mamy, to to jest sztuka”. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Nawiązał do interpelacji Radnej Bronisławy Mazurek. Poinformował, że za wynajem 

mieszkania na ul. Złotowskiej „płacimy 1 080 zł”. Oznajmił: „Natomiast otrzymujemy  

z tytułu wynajmu, dzierżawy pizzerii 970 zł brutto miesięcznie”. Dodał: „Natomiast żeby 

wynająć to miejsce właśnie na mieszkanie to najpierw należałoby z tego zrobić lokal 

mieszkalny, czyli najpierw trzeba zainwestować pieniądze”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Ustosunkował się do kwestii trzech milionów złotych poruszonej przez Radną Bronisławę 

Mazurek. Poinformował, że Pan Prezes Kazimierz Wasiak może w chwili obecnej zaciągać 

zobowiązania do 500 000 zł. Powiedział: „W związku z tym, że mamy realizować 

oczyszczalnię ścieków tak, no miałbym upoważnienie. W związku z powyższym jest taka 

rekomendacja do Wysokiej Rady, żebym ja mógł do trzech milionów”. Dodał: „Jest pismo 

Pana Prezesa w tym zakresie”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu odbyła w grudniu 2017 r. dwa posiedzenia. Na 

pierwszym z nich przeanalizowano wydatki bieżące. Oświadczył: „Chciałem radnym, którzy 

zgłosili ten wniosek w klubie, powiedzieć tak, że wzrost o 80 000 zł kosztów wyżywienia  

w przedszkolu. Deklaracja. Wszystkie wydatki zabezpieczone. Po analizie powiedziałem tak. 

Rozumiem, że koszty żywności mogą wzrosnąć. Skala wyżywienia. Żywimy całą gminę 

korzystając z różnych środków, jak wiecie, z programów dofinansowania, z pomocy 

społecznej. I to zostanie na skali podobnej, więc trudno wytłumaczyć 

osiemdziesięciotysięczny wzrost wydatków, z dwustu trzydziestu na trzysta dziesięć tysięcy 

złotych. Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego patrzy na liczby, ale patrzy też na 

podstawy kalkulacyjne. W naszym przekonaniu w tym momencie te 50 000 zł można 

spokojnie, mając jeszcze pewną rezerwę”.  

Oznajmił: „Komisja Budżetu widząc potrzeby na drogach między innymi, postanowiła, żeby 

te środki oszczędzać i kierować na te najpilniejsze problemy do rozwiązania”. Ostateczna 

decyzja należy jednak do Rady Miejskiej.  

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego odniósł się do 

wniosków klubu radnych dotyczących wykreślenia środków w wysokości 200 000 zł na 
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przebudowę drogi z Witrogoszczy-Kolonia do Sypniewa i przeznaczenia ich na rewitalizację 

Placu Wolności w Łobżenicy. Stwierdził: „Bierzemy z ważnej drogi”, którą młodzież 

dojeżdża do szkoły w Sypniewie. Poinformował, że nadleśnictwo może dofinansować 

przebudowę tej drogi.  

Radny Edward Starszak zapytał, co „my zrobimy” za 200 000 zł w ramach rewitalizacji Placu 

Wolności. Powiedział: „Są nieuregulowane sprawy prawne tam i nie wierzę, że nawet przy 

dobrej woli i zaangażowaniu, żeby Gminie udało się to zakończyć, bo tak naprawdę od wielu 

lat o tym mówimy, o obu placach i rzeczywiście ja osobiście czteroma rękoma podpiszę się za 

tym projektem, ale nie za takie pieniądze”. 

Poinformował, że nie wiadomo czy można jeszcze wykorzystać opracowaną dokumentację 

rewitalizacji rynków. Stwierdził, że zadanie to powinno zostać wprowadzone do wieloletniej 

prognozy inwestycyjnej.  

W dalszej części wypowiedzi Radny Edward Starszak powiedział, że w budżecie Gminy na 

przyszły rok nie zaplanowano środków na wspólną realizację projektu z Gminą Nakło nad 

Notecią.  

Dodał: „To nie jest też tak, że szkoły na nic nie mają, bo jest uruchomiony program, który 

pięćset tysięcy w tej chwili z funduszy i nasz udział stosowny do tego, na projekty, na 

programy edukacyjne, rozwojowe, na zajęcia dodatkowe itd.”  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Zwrócił uwagę na brak dokładnych informacji dla radnych. Poinformował, że  

w autopoprawce Burmistrza Łobżenicy do projektu uchwały budżetowej znajduje się tylko 

następujący zapis: Zmniejsza się wydatki w rozdziale 80148 paragraf 4220 (zakup środków 

żywności) o kwotę 50 000 zł.  

Powiedział: „Co do drogi na Sypniewo. Sam się dowiadywałem co, jak. Na dzień dzisiejszy, 

nie wiem może Pan Burmistrz to potwierdzić, nie potwierdzić, jest informacja z Lasów 

Państwowych, że nie ma pieniędzy na drogi na rok 2018. Nie ma. Także nasze zabezpieczanie 

pieniędzy tam jakichkolwiek po prostu to nic nie daje. Rozumiem, że ludzie nie mają dojazdu 

i jak najbardziej, ale kawałek dalej jest inwestycje, zadania drogowe - rezerwa budżetowa 

219. To przepraszam bardzo. Czemu 200 000 zł ma iść z tej inwestycji, a nie z tamtej, bo tego 

nie rozumiem. Jeżeli tak to proszę, pieniążki można dać z tej rezerwy na drogi”. 

Następnie Radny Marek Czerczak oznajmił: „Następny temat rewitalizacja rynków. Tu nie 

chodzi głównie o rewitalizację rynków, bo my tej rewitalizacji rynków to my nie zrobimy za 

następne dziesięć, piętnaście lat, bo nas na to nie stać”. Zwrócił uwagę na zły stan chodników 
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na Placu Wolności w Łobżenicy. Poinformował: „Chodzi o to, żeby porobić chodniki tam, bo 

tam się idzie pozabijać już”.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Kontynuował temat przebudowy drogi z Witrogoszczy-Kolonia do Sypniewa. Oświadczył, że 

wierzy w słowa usłyszane od przedstawicieli władz Gminy Łobżenica. Poinformował: „Pan 

Burmistrz powiedział, że są szanse w styczniu, że jest taka nadzieja, że poważne rozmowy 

były prowadzone, że te środki tam się znajdą. Pan Burmistrz Lewandowski tak powiedział na 

komisji”. 

Radny Edward Starszak odniósł się również do kwestii środków z rezerwy celowej na 

inwestycje drogowe. Powiedział, że Burmistrz nie ma prawa do wprowadzania nowych 

tytułów inwestycyjnych, tylko Rada Miejska. Zapytał: „Co zrobimy, kiedy się okaże, że 

zadania, które chcemy realizować, nie są wystarczająco zabezpieczone finansowo ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Nawiązał do kwestii przeznaczenia środków finansowych na remont chodników na Placu 

Wolności w Łobżenicy. Oznajmił: „To jest oczywiście nowa propozycja tutaj ze strony grupy 

radnych. Ja ją pierwszy raz słyszę na sesji, ale chciałem zaapelować o rozwagę. My 

oczywiście chcielibyśmy Plac Wolności mieć zrobiony, żeby tam było bezpiecznie, 

klimatycznie itd. Rozmawiamy o tym w urzędzie. Jesteśmy przed rozdaniem środków na 

rewitalizację”. Poinformował: „Absolutnie nie jesteśmy na to teraz przygotowani  

w przyszłorocznym budżecie”. 

Następnie Pan Burmistrz powiedział: „Jeżeli chodzi o drogę Sypniewo. Na dzisiaj wiemy, że 

tych pieniędzy nie ma. Jest szansa, że w styczniu będzie to jeszcze w lasach temat 

dyskutowany i może wrócić”. Przypomniał o podjętych działaniach w celu poprawy stanu tej 

drogi. Stwierdził, że jest ona „generalnie” przejezdna. Dodał: „Natomiast możemy ją dalej 

stabilizować niezależnie od tego czy to będzie we współpracy właśnie z lasami. Ja bym 

apelował, żeby nie zmieniać”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Poinformował, że na Komisji Rolnictwa wnioskował o przeprowadzenie bieżącego remontu 

dachu świetlicy wiejskiej w Kruszkach. Oznajmił, że koszt tego zadania to 30 000 zł. 

Stwierdził, że nie jest to duży wydatek. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Poinformował, że na terenie sołectwa Dźwierszno Małe znajduje się 20 km dróg gminnych. 

Powiedział: „Żadnej drogi nie ma. To jest tylko łatanie”. 

Stwierdził, że Lasy Państwowe w największym stopniu korzystają z drogi prowadzącej  

z Witrogoszczy-Kolonia do Sypniewa.  

Następnie Radny Andrzej Borowy oznajmił: „Dlaczego Panie Przewodniczący i Panie 

Edwardzie padło to na klubie. Padło to na klubie dlatego, że my dziś nie wiemy, tu wszyscy 

radni, kiedy będzie na Placu Wolności zrobione chociaż coś. Nie wiemy, bo nie ma 

pieniędzy”. Plac Wolności jest wizytówką Łobżenicy. 

Dodał: „Panie Przewodniczący. Jak Pan zobaczył w tym budżecie, to nawet na tą oświatę 

brakuje”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że radni głosowali za zmianą Wieloletniej Prognozy Finansowej. Przypomniał: 

„Świadomie nie wpisywaliśmy tam żadnych dróg, została tylko droga Kościerzyn Mały, 

dlatego że nie chcieliśmy się rozdrabniać. Będziemy szukać pieniążki jak wpłyną, z różnych 

źródeł, po to, żeby te drogi remontować i naprawdę ani Komisji Budżetowej, nikogo z nas nie 

było złą wolą, żeby te pieniądze przeznaczyć na Witrogoszcz, a nie na Plac Wolności, bo 

takiej sugestii nie było”.  

Oznajmił, że podda pod głosowanie zgłoszone wnioski. Stwierdził: „Przez te trzy lata nie było 

takiego podziału wśród nas jak się stał on teraz. Próbujecie go zrobić”. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że nikt nie chce skrzywdzić oświaty. 

Poinformował, że zwracał uwagę na zbyt duży deficyt budżetowy i proponował jego 

zmniejszenie. Dodał, że deficyt będzie spłacany z kredytu. 

Zwrócił się do radnych: „To, że wypracujecie jakieś stanowisko klubowe nie jest to nic złego. 

Możecie się spotykać, wypracować, ale nie dajcie się też wmanewrować, że wy musicie być 

jednomyślni. Nie wiem, czy takie macie postanowienia jednomyślności, że wszyscy jak jeden 

mąż musimy za tym głosować”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził: „Tu padały różne sugestie, ale problem jest tylko 

w tym, że nie ma pieniędzy”. Powiedział, że prawdopodobnie zabraknie środków na budowę 

drogi w Kościerzynie Małym. Dodał, że radni zdecydują na co zostaną przeznaczone 

pieniądze „z VATu, z Kruszek”. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Wnioskował o przeznaczenie 30 000 zł na remont dachu świetlicy wiejskiej w Kruszkach. 

Środki na ten cel miałyby pochodzić ze zmniejszenia wydatków na przebudowę drogi  

z Witrogoszczy-Kolonia do Sypniewa do 170 000 zł. 

Zapytał Panią Skarbnik, czy możliwe jest takie rozwiązanie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poprosił o ogłoszenie dziesięciominutowej przerwy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zaproponował, aby najpierw Pan Burmistrz lub Pani Skarbnik odpowiedzieli na pytanie 

zadane przez Radnego Marka Czerczaka. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że oglądał dach świetlicy wiejskiej w Kruszkach. Powiedział: „Mamy wycenę. 

Wiemy, że około 30 000 zł kosztowałaby ta wymiana nośnej belki, że to jest źródło tego 

problemu”. Opowiedział się za takim rozwiązaniem. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Oświadczył: „Jestem za częściowym remontem, bo cały dach to podejrzewam i 200 000 zł 

przykładowo chyba nie starczyłoby”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Odniosła się do kwestii środków na remont dachu świetlicy w Kruszkach. Poinformowała: 

„Problem dotyczy własności budynku. My nie możemy ze środków gminnych remontować 

własności prywatnej”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Stwierdził: „Ale mamy 30% udziału tam”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Powiedziała: „Oczywiście. Pod warunkiem, że pozostali właściciele będą partycypowali  

w kosztach”.  Oznajmiła: „Urząd zwrócił się pisemnie z prośbą do współwłaścicieli  

o podjęcie działań zmierzających do remontu tego budynku. Odpowiedź była negatywna”. 
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Dodała: „Współwłaściciele tego budynku nie są zainteresowani poprawą jakości tego 

budynku, nie są zainteresowani remontem”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zasugerował: „Zostawmy to jako udział Gminy na dzisiaj. Nie rozwiążemy tego”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Stwierdził, że „mieszkańcy tego budynku nie będą zainteresowani remontem, skoro im na 

głowę nie leci”.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował o konkursie na projekty rewitalizacyjne. Oznajmił, że spotkał się  

z Burmistrzem Nakła nad Notecią Panem Napierałą. Powiedział: „Jeżeli będziemy w stanie 

przygotować projekt na rewitalizację z realizacją części rynku naszego Placu Wolności i nie 

będzie możliwe powiązanie tego z Gródkiem, a to jest bardzo trudne, to Nakło wyraża zgodę, 

że jest w stanie złożyć samodzielnie wniosek w sprawie Gródka”. 

Pan Wiceburmistrz oświadczył: „Natomiast co do Kolonii, Sypniewa. Tu chodzi tak samo jak 

o drogę w Kruszkach, o tytuł inwestycyjny. (...) Bez względu na to, czy wejdą lasy czy nie 

wejdą, to powinien być tytuł inwestycyjny zapisany, żebyśmy mogli zrobić dokumentację 

projektową”.  

Powiedział, że w 2018 r. może zostać ogłoszony, podobnie jak w poprzednich latach, drugi 

nabór na środki z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy dodał: „Ten Plac Wolności, naprawdę pomimo bardzo 

trudnego zadania, Pan Burmistrz polecił przygotowywać i zarówno referat jak i wyznaczeni 

pracownicy przygotowują ten projekt”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poprosił o ogłoszenie pięciominutowej przerwy w obradach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Ogłosił przerwę w obradach. 

 

Po przerwie w obradach. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zasugerował, aby środki na remont dachu świetlicy wiejskiej w Kruszkach pochodziły ze 

zmniejszenia wydatków na inwestycję pn. „Przebudowa drogi gminnej gruntowej  

w miejscowości Kruszki - etap II”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła, że Pani Mecenas Katarzyna Paczyńska wydała opinię prawną na temat remontu 

dachu świetlicy w Kruszkach. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Potwierdziła, że przygotowała opinię prawną w powyższym temacie. Powiedziała: „Tam 

problem jest o tyle, że świetlica stanowi współwłasność. Dach to jest część wspólna, więc 

wymaga zgody wszystkich współwłaścicieli, a przy takim remoncie jest to czynność 

przekraczająca zwykły zarząd i niezbędna jest ta zgoda wszystkich współwłaścicieli. Przy 

braku zgody, a takiej zgody nie mamy, wymagana jest zgoda sądu. Jeżeli uzyskamy zgodę 

sądu to sytuacja jakby się inaczej kształtuje, natomiast w systemie obecnym wydatkowanie 

bez zgody, czyli czynienie nakładów nie na swoją część jest nieuzasadnione z punktu 

widzenia budżetowego”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Podtrzymał zgłoszony wcześniej wniosek dotyczący przeznaczenia 30 000 zł na remont dachu 

świetlicy wiejskiej w Kruszkach. Dodał: „Jeżeli nie idzie normalnie to załatwić to po prostu 

trzeba załatwić to sądownie, ale w końcu załatwić, nie odwlekać znowu tego tematu 

niewiadomo w jakim okresie”. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Oznajmiła: „To, że będzie poczyniony nakład na nie swoje powoduje, że mamy roszczenie do 

tych osób i musimy wystąpić o zwrot tych nakładów do sądu również”. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że klub radnych wycofuje następujące wnioski: 

- wykreślenie środków w wysokości 200 000 zł na przebudowę drogi z Witrogoszczy-Kolonia 

do Sypniewa, 
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- przeznaczenie 200 000 zł na rewitalizację Placu Wolności w Łobżenicy. 

Dodał, że aktualny jest wniosek o pozostawienie kwoty 50 000 zł w rozdziale 80148 

(stołówki szkolne i przedszkolne). 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Stwierdziła: „Proszę Państwa. Jeżeli pozostawiamy te środki w tym rozdziale i w tym 

paragrafie to musimy znaleźć tę różnicę”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział: „Apelowałem do radnych. Jest to poprawka Burmistrza po długich negocjacjach  

i nikomu się krzywdy w tym wypadku nie zrobi jeśli pozostanie to tak jak jest i naprawdę nie 

próbujmy się szantażować, kto tu coś ugra, bo nie tędy droga”. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Wnioskował o zmniejszenie o 50 000 zł środków na przebudowę drogi z Witrogoszczy-

Kolonia do Sypniewa. W związku z tym wydatki na realizację powyższej inwestycji 

wynosiłyby 150 000 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Zapytał, dlaczego 150 000 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił: „No bo 50 000 zł wróci z powrotem na swoje miejsce, tam gdzie było”. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Zgłosił wniosek przeciwny o pozostawienie 200 000 zł na przebudowę drogi z Witrogoszczy-

Kolonia do Sypniewa. 
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Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że stołówka przedszkolna przygotowuje posiłki. Oznajmiła: „Na bieżący rok 

były zabezpieczone środki na zakup środków spożywczych w kwocie przewyższającej  

o 90 000 zł. Zarządzeniem Burmistrza zostały one przesunięte. W projekcie budżetu na 

przyszły rok, tak jak słusznie też zauważył Pan Przewodniczący Starszak, zaplanowano środki 

na zakup środków żywności na poziomie jakby nieadekwatnym do planowanych dochodów  

z tego tytułu, dlatego też zasadnym wydaje się obniżenie tych wydatków o 50 000 zł”.  

Pani Skarbnik stwierdziła również: „To nie ma nic wspólnego z szeroko pojętą pomocą 

społeczną związaną z dożywianiem dzieci”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Powiedział: „I to co ja cały czas mówię. Niedoinformowanie nas radnych. Wnioskowałem 

przed sesją budżetową, żeby zrobić wspólną komisję wszystkich radnych, żeby wszyscy byli 

doinformowani”. Dodał: „Teraz Pani Danuta nam wyjaśniła i inaczej to wygląda”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Stwierdził: „Komisja Budżetowa za późno nam daje materiały”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że „Komisja Budżetowa materiałów nie dawała”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Powiedziała: „Te materiały, które Państwo otrzymaliście z autopoprawką Burmistrza oraz  

z nową treścią uchwały budżetowej, wpłynęły dzisiaj fakt faktem na dwie godziny przed 

planowaną sesją i one nie wynikały z jakichś drastycznych opóźnień”. Oznajmiła, że 

otrzymała wnioski wypracowane przez Komisję Budżetu w dniu wczorajszym. 

Kontynuowała: „Nie miałam możliwości, żeby przygotować je w dniu wczorajszym  

i Państwu przekazać. Natomiast te zmiany, które są zaproponowane w autopoprawce 

Burmistrza, były wcześniej na wszystkich komisjach omawiane”. Dodała, że radni są z reguły 

członkami dwóch komisji. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że z przyczyn osobistych nie mógł zwołać we wcześniejszym terminie 

posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Odbyło się ono dwa dni przed sesją. 

Oznajmił, że wczoraj rano akceptował wnioski wypracowane na tym posiedzeniu. Następnie 

zostały one przekazane Panu Burmistrzowi oraz Pani Skarbnik. 

Stwierdził: „Każda komisja merytorycznie w swojej dziedzinie się zajmuje. My patrzymy na 

podstawy kalkulacyjne. Jak widzimy, że coś jest nie tak, to pytamy. (...) Dysponujemy takimi 

samymi materiałami jak wszyscy inni radni. To nie jest tak, że mamy coś tam ukryte”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Powiedział: „Mi głównie chodzi o to, że po przeczytaniu tego punktu zakup środków 

żywnościowych, że my zmniejszamy, ludzie znowu zaraz w eter niedoinformowanie, że my 

dzieciom obniżamy stawki. Z tego tak wyjdzie. Tak samo kwestia była trzech milionów 

złotych kredytu. Jaka poszła w świat informacja ?”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła: „Dostaliście Państwo materiały w szczegółowości, gdzie już bardziej szczegółowo 

nie można. Jest wskazane, że to są stołówki przedszkolne. (...) To nie jest działalność 

MGOPS. Ja jestem na każdej komisji. Naprawdę ja na każde Państwa pytanie odpowiem. 

Jeżeli nie pada pytanie no to ja rozumiem, że jest wszystko dla Państwa jasne”. 

Następnie Pani Skarbnik poinformowała: „Natomiast co do upoważnienia Pana Burmistrza do 

kwoty trzech milionów złotych. Wyjaśniałam na każdej komisji. Mamy również stosowne 

pismo Pana Prezesa Wasiaka z prośbą o takie umocowanie”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że „mamy” wnioski radnego Mariusza Wiśniewskiego oraz radnego Grzegorza 

Bruskiego. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Stwierdził: „Mój wniosek był jeszcze”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał: „A Pan Radny słyszał, co Pani Skarbnik mówiła ? Co Pani Mecenas tłumaczyła ?” 
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Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie wniosek o pozostawienie 200 000 zł na 

przebudowę drogi z Witrogoszczy-Kolonia do Sypniewa. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” 

oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, przyjęła powyższy wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził: „Wniosek został przyjęty i automatycznie odrzucony wniosek Pana 

Wiśniewskiego”. Następnie poinformował, że opinie RIO są pozytywne. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Zapytała, co z pozostałym wnioskiem do autopoprawki. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił: „My w tej chwili przegłosowaliśmy mój wniosek drugi, w którym było źródło 

finansowania. Mój pierwszy wniosek był uzależniony od wskazania źródła finansowania,  

a w tej chwili nie ma już źródła finansowania, więc bezzasadny”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o opinię Panią Katarzynę Paczyńską. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Powiedziała: „Pan Radny Wiśniewski później wskazał, że jego pierwszy wniosek składał się  

z dwóch części. Następnie został złożony wniosek przeciwny. Głosujemy najpierw wniosek 

przeciwny, ale do jakby jednej części Pana wniosku”. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oświadczył: „A drugi automatycznie staje się bezzasadny, bo nie ma źródła finansowania”. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Stwierdziła: „No nie wiem czy tak automatycznie”. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział: „To możemy przegłosować”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie wniosek o pozostawienie 50 000 zł w rozdziale 80148 (stołówki 

szkolne i przedszkolne). 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 1 głosem „za”, 13 głosami „przeciw” 

oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, odrzuciła powyższy wniosek. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że radny może zgłaszać poprawki wskazując źródło sfinansowania oraz nie 

zwiększając deficytu budżetowego. Dodał, że „tego źródła nie było w tym momencie”. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Stwierdziła: „Wniosek był merytoryczny, także Pan Przewodniczący dobrze teraz zrobił”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, że radni otrzymali opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu 

uchwały budżetowej. W związku z tym zaproponował, aby zrezygnować z jej odczytania. 

 

Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza Łobżenicy do projektu uchwały budżetowej 

Gminy Łobżenica na 2018 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła autopoprawkę 

Burmistrza Łobżenicy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2018 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr XXXIX/313/17  

w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 rok, która stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował radnym za podjęcie uchwały budżetowej. Powiedział: „Jest ona kompromisem, 

czyli w moim odczuciu nie potwierdza się to, że coś było ustalone, przesądzone”. 

Oświadczył również: „Chciałem zapewnić, że będziemy starali się uchwałę budżetową 

zrealizować najlepiej jak potrafimy i przy danych nakładach chcemy osiągnąć jak najlepsze 

rezultaty”. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów  

o dzierżawę gruntu na okres 3 lat  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnych umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXIX/314/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów o dzierżawę 

gruntu na okres 3 lat, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad. 10 Interpelacje, zapytania radnych  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Poruszył kwestię zadań drogowych. Poinformował, że w Topoli „był za sto tysięcy zrobiony 

kilometr, a u nas za sto tysięcy - trzysta sześćdziesiąt metrów”. Zapytał: „Dlaczego ?” Dodał:  

„Na tych samych zasadach, na tej samej umowie, ten sam wykonawca”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Zwrócił się do Pani Katarzyny Paczyńskiej. Powiedział: „Teraz nie można było uchwalić  

w budżecie jakiejś rezerwy trzydzieści tysięcy dla Kruszki, podratowania tego budynku. 

Społeczeństwo z tego korzysta. Około dziesięć tysięcy żeście włożyli tam w tą świetlicę  

i teraz ma to zalać to wszystko i koniec. Jakie są u nas Pani Mecenas przepisy ?” Stwierdził: 

„Jak ja słyszę o tych przepisach to mi wątroba podskakuje”. 

Dodał: „Jeżeli Gmina ma wystąpić do sądu, co Pani tu mówi, to są koszty wszystko i to 

będzie trwało cztery lata”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Nawiązął do interpelacji zgłoszonej przez Radnego Andrzeja Dziamarę. Poinformował, że  

o wartości zadania drogowego decyduje kosztorys ofertowy oraz zakres prac. Oznajmił 

również: „Po świętach możemy się spotkać i wziąć dokumenty jednej i drugiej drogi  

i zorientować się dlaczego jest taka różnica”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Powiedział, że remonty dróg wykonywane są przez firmy zewnętrzne. Zapytał: „Czy nasza 

spółka, Zakład Gospodarki, mimo że już posiadamy walec i równiarkę, czy ona nie może  

w zakresie własnym tego robić ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Cały czas do tego dążymy, bo tak być powinno i byłoby taniej i chciałbym 

prosić Państwa radnych o to, żebyście nam pomogli w tym, żeby spółka, to co mówiłem 

dzisiaj już, bardziej uczestniczyła we wszystkich pracach na terenie gminy, które jest w stanie 

robić. Mówiłem o gospodarce ściekowej i mówiłem o drogach”. 
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Ad. 11 Wolne głosy i wnioski 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Złożyła życzenia świąteczno-noworoczne. 

 

Pani …                   …           . 

Zapytała, dlaczego w Gminnym Programie Rewitalizacji jest uwzględniona stanica 

myśliwska w Chlebnie, skoro „była doprowadzona naprawdę do stanu fantastycznego”. 

Dodała: „Co się stało Panie Burmistrzu i dlaczego teraz jest ten teren zdewastowany ?” 

 

Pani …                              …           . 

Poruszyła kwestię zapewnienia w budżecie Gminy środków finansowych na bezdomne 

zwierzęta. Poinformowała o zmniejszeniu wydatków na ten cel z 36 000 zł w 2017 r. do  

30 000 zł w 2018 r. Powiedziała: „Od samego początku, już od wiosny słyszałam cały czas, 

że to, że jest 36, to tak nie jest tak naprawdę i że w ogóle to pieniędzy nie ma. Od wiosny 

starałam się o kojce dla tych psów, które mamy w przytulisku. Słyszałam, że są strasznie 

drogie, nie ma takiej możliwości, bo jest tych pieniędzy mało. W końcu zdarzył się wypadek, 

że jeden z tych psów naszych się udusił, ponieważ zaplątał się w linkę. No wtedy się okazało, 

że jednak kojce mogą stanąć i kosztują wielokrotnie mniej niż najpierw słyszałam, że mają 

kosztować”.  

Oznajmiła, że mnóstwo rzeczy dzieje się praktycznie bez kosztów, dzięki staraniom jej  

i wolontariuszy. 

Następnie Pani …                                 …           . poruszyła kwestię kotów, którymi opiekowała 

się Pani …                 ….. Stwierdziła: „Koty znalazły się w miejscu takim, gdzie nie ma żadnej 

możliwości, żeby dojrzeć co tam się z nimi dzieje i w jakich warunkach przebywają”. 

Poinformowała, że kocury zostały wykastrowane. Kotki „rozeszły się w świat”. Dzięki 

wolontariuszom wyłapano pięć z nich. Jedna była już wysterylizowana.  

Powiedziała: „Więc to był koszt wysterylizowania czterech kotek, a nie kilkudziesięciu czy 

kilkunastu”. Dodała: „Z kotami mamy tutaj spokój. Jak to się zadziało no to właśnie widać, że 

no nie do końca tak jak to powinno być”.  

W dalszej części wypowiedzi Pani …                              …           . stwierdziła: „Schronisko  

z opłatą jednorazową to jest zła umowa ze schroniskiem. Bo wiemy z czym to się wiąże. Jeśli 

się raz tylko płaci za psa to potem ten pies może zniknąć i można brać kolejnego”. 
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Zapytała: „Z czego wynika zmniejszenie tego budżetu i czy nadal musi być tak, jak to 

musiałam robić w tym roku słysząc cały czas, że pieniędzy nie ma, że kiedy znajdowano 

zwierzę po wypadku albo chore, stawałam na uszach, żeby gdzieś, do jakiegoś prywatnego 

domu to zwierzę umieścić, żeby jednak się zachować tak jak trzeba. Bo tak naprawdę 

powinnam przynieść nie wiem do gminy, do sekretariatu i powinno być miejsce znalezione  

w schronisku”. Dodała: „Naprawdę staram się jak mogę działać tak, żeby koszty były jak 

najmniejsze i mimo tego dowiaduję się, że pieniędzy jest mniej”.  

 

Pani …                   ………. 

Poinformowała, że przepracowała w szkole 34 lata. Przypomniała, że sprawowała funkcję 

dyrektora szkoły. Powiedziała: „Zarzucono mi, że nie starałam się o pieniążki z budżetu 

Gminy, dlatego nie było żadnych remontów. Nieprawda, ponieważ zawsze było wszystko 

ścinane. Nawet dwa lata temu, kiedy wystąpiłam o 10 000 zł na meble dowiedziałam się, że to 

jest rzecz zbędna, niepotrzebna itd.”  

Pani …                   ………. zapytała Zastępcę Burmistrza Łobżenicy, co jest priorytetem szkoły. 

Oznajmiła, że dowiedziała się, że głównym priorytetem w Szkole Podstawowej  

w Wiktorówku jest czystość i estetyka. Było to podczas spotkania z Panią Dyrektor. 

Poinformowała: „Przez 34 lata pracy myślałam, że priorytetem szkoły są uczniowie, są ich 

rodzice”.  

Kontynuowała: „Tego samego dnia dowiedziałam się również, że jestem niekompetentną 

osobą, że nie nadaję się do pracy w szkole, że koło turystyczno-krajoznawcze i koło teatralne 

jest do niczego, nic nie warte, nie warto tego robić itd. Więcej nie dodam, bo sposób 

traktowania mnie przez Panią Dyrektor był niedopuszczalny, mnie, starego nauczyciela”. 

Następnie Pani …                    poinformowała, że spośród dziesięciu nauczycieli 

przebywających na urlopach zdrowotnych czworo pracuje w Wiktorówku. Zapytała: „Może 

daje to do myślenia ?” Powiedziała: „To są koszty i to wcale nie małe, a tych kosztów dla 

mnie nie było, bo kiedy poprosiłam Pana Wiceburmistrza o sekretarkę w 2016 to Pan 

Burmistrz powiedział mi, że to są tak wielkie koszty, tak niemożliwe do utrzymania, tak 

podnoszące utrzymanie placówki, że głowa mała. Jest mi naprawdę bardzo przykro, że po 

tylu latach pracy potraktowano mnie jak śmiecia”. 

Pani …                   ………. oświadczyła: „Odeszłam na świadczenie kompensacyjne, bo nie 

pozwolę sobie, żeby ktoś kto nie reprezentuje moralnego poziomu, traktował ludzi w ten 

sposób. (...) Musiałam tą sprawę powiedzieć. W zaciszu gabinetu Pana Burmistrza niczego by 
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nie było, jeśli już otrzymałabym kolejne obiecanki i te obiecanki by sobie tak spłynęły 

powolutku tak jak informacja przekazana przez Pana Zastępcę, że Pan nie wie dlaczego ja nie 

przystąpiłam do konkursu. Pan bardzo dobrze wiedział”. 

W dalszej części wypowiedzi Pani …                   ………. poinformowała, że od dnia 29 grudnia 

2017 r. piąty nauczyciel w Szkole Podstawowej w Wiktorówku idzie na urlop zdrowotny. 

Dodała: „Nigdy nikogo nie gnębiłam i nigdy nikomu nie zrobiłam przykrości. Pracowałam 

przez prawie dwanaście lat jako dyrektor i mieliśmy sukcesy. Mniejsze, większe, ale były.  

I było ich nie mało. Mogę z całą odpowiedzialnością i z czystym sumieniem powiedzieć, że 

na miarę możliwości, które mi dano, utrzymałam szkołę na dobrym poziomie”. 

 

Pan …                ………. 

Zwrócił się do Burmistrza Łobżenicy: „Policja nie ma samochodu. Ma pożyczony. Ciekawe 

kiedy Pan się tym zainteresuje”.  

Stwierdził, że Gminne Centrum Kultury potrzebuje nowego nagłośnienia.  

Zapytał: „A dla mieszkańców, dla Łobżenicy kiedy będzie wigilia ?”  

Powiedział: „Gości się z Niemiec zaprasza i z innych krajów. Za to jeszcze nie jest zapłacone.  

My będziemy płacić za to. Nie ma pieniędzy ani na drogi, ani na chodniki”. 

Następnie Pan …              ………. zwrócił uwagę na to, że na ul. Wyrzyskiej w Łobżenicy 

samochody „chlapią” mieszkańców.  

Oznajmił, że część barierek w parku miejskim nie jest wymieniona. Poinformował, że rozkład 

jazdy autobusów znajduje się poza przystankiem w Łobżenicy.  

Powiedział: „Na targowisko to nie ma gdzie postawić samochodu”. Dodał, że na  

ul. Wyrzyskiej „zrobili sobie parking samochodowy”, a policja na to nie reaguje. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przypomniał, że w przeszłości były prowadzone prace na terenie stanicy myśliwskiej  

w Chlebnie. Stwierdził, że po „zmianie zarządu koła niewiele się działo na tej stanicy”. 

Oznajmił: „Pomyśleliśmy sobie tutaj w kontekście remontu świetlicy wiejskiej w Chlebnie, że 

dobrze by było porozmawiać z zarządem koła i taka była nasza propozycja ze strony urzędu.  

Porozmawiać wspólnie czy byłaby jakaś rola Gminy tutaj do zaakceptowania przez zarząd we 

wspólnym ukończeniu tej stanicy. I byłaby ona i stanicą myśliwską i byłaby obszarem 

edukacyjnym dla dzieci, zieloną klasą i byłaby też świetlicą wiejską. (...) Jest akceptacja ze 

strony koła i myślę, że w nowym roku podejmiemy już stosowne działania”. 
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Następnie Burmistrz Łobżenicy odniósł się do pytania Pani …                              …           .. 

Poinformował, że budżet konstruuje się w oparciu o wykonanie na dzień 30 września. 

Powiedział: „Na 30 września było wykonanie 20 000 zł, a budżet był 36 000 zł, jeżeli chodzi 

o zwierzęta. No to uważaliśmy, że ten zaproponowany jest wystarczający. Oczywiście 

potrzeby w tym zakresie byłyby niewspółmiernie większe”. Dodał: „Przeznaczamy tyle, na ile 

sobie możemy pozwolić”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Zwrócił się do Pani …                              …           .. Oświadczył: „Chciałbym Pani publicznie 

podziękować za wszystko, co Pani robi. Nie układają nam się te relacje bezpośrednie, ale 

myślę, że to co zostało zrobione, to chcę publicznie tu powiedzieć, że w tym jest bardzo dużo 

Pani zasługi. Szczególnie bardzo mi się podoba wolontariat, udział dzieci i młodzieży”. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy powiedział, że udało się zlikwidować zagrożenie dla zdrowia 

Pani …                ……….. Poruszył kwestię miejsca, w którym przebywają obecnie koty, którymi 

opiekowała się ta osoba. Stwierdził: „Nie uważam, że tam jest super idealnie”.  

Oświadczył, że działania Pani …                              …           . są bardzo pozytywne. Dodał: 

„Nigdy tego nie będę negował i nie negowałem”. 

W dalszej części wypowiedzi Zastępca Burmistrza Łobżenicy ustosunkował się do słów Pani 

…                   ……….. Powiedział: „Co jest priorytetem szkoły ? Myślę, że wystarczy naszą 

strategię przejrzeć, co jest tam napisane. I myślę, że nic innego my nie mówimy ani nie 

robimy”. Poinformował, że zgodnie ze strategią najważniejszy jest uczeń. Oznajmił, że 

działania, które są podejmowane, służą uczniom, np. doradztwo metodyczne co do jakości 

kształcenia, które jest rzadkością w gminach, czy sprawy związane z dodatkowymi zajęciami 

dla uczniów.   

Zastępca Burmistrza Łobżenicy oświadczył: „Ja bardzo żałuję, że nie udało się Pani przejść  

z pozycji dyrektora na pozycję nauczyciela. Nie udało się. Dlaczego ? Nie chcę w to się 

zagłębiać. To jest być może jakaś porażka nas wszystkich, bo to powinno się udawać”.  

Następnie Pan Wiceburmistrz poruszył kwestię konkursu na Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Wiktorówku. Oznajmił: „Był wymóg formalny, którego nie udało się w Pani wypadku 

spełnić i nie mogła Pani przystąpić. Pani nie przystąpiła. I to koniec. I nie ma się nad tym co 

więcej rozwodzić, bo to jest fakt”.  

Powiedział: „Ocena, że była Pani niekompetentna. Ja absolutnie nie znam takiej oceny. To są 

Pani być może odczucia, ale takiej oceny nie ma i nie było”. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy kontynuował: „Dla nas jest dużym problemem, oprócz tej 

reformy, wprowadzenie nowego dyrektora. Konkurs się odbył. Dyrektor został wybrany.  

W komisji konkursowej dziewięcio bądź nawet dwunastoosobowej Burmistrz ma trzy głosy,  

a reszta to kurator, rodzice, nauczyciele, związki zawodowe. Zdecydowanie komisja 

zaaprobowała kandydaturę Pani Pacholec no i Pani Pacholec weszła w środowisko, gdzie 

uważam, udało się na samym starcie nie zburzyć pracy szkoły, tylko raczej dodać do tego co 

było. Również dobre rzeczy. Bardzo podkreślaliśmy Pani współpracę z rodzicami, ze 

środowiskiem. To było silną stroną szkoły. Myślę, że to zostało podtrzymane”. 

W kolejnej części wypowiedzi Pan Wiceburmistrz nawiązał do anonimu dotyczącego 

nieprawidłowości w funkcjonowaniu Szkoły Podstawowej w Wiktorówku, otrzymanego od 

Przewodniczącego Rady Miejskiej. Poinformował: „Przeprowadziliśmy postępowanie  

w związku z tym anonimem i z panią dyrektor i z radą rodziców i z radą pedagogiczną. Pan 

Burmistrz tak zdecydował, że to tak ma być przeprowadzone. To zostało zrobione. Nie 

potwierdziły się te wyssane z palca, wydumane sprawy. Kurator Oświaty przeprowadził 

kontrolę. Mam tutaj już wynik tej kontroli i chcę powiedzieć, że najważniejsze co mnie tutaj 

zainteresowało, to jest ankieta anonimowa wśród rodziców dzieci i nauczycieli, która nie 

potwierdza wyssanych z palca w anonimie zarzutów”. 

Stwierdził: „Jeżeli ktoś ma odwagę, niech się podpisze, a takie anonimy to my na siebie tu  

w środowisku jak chcemy rzucać, na pewno nie pójdziemy do przodu”. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy wyraził zadowolenie z pracy Pani Dyrektor Pacholec. 

Oznajmił, że podoba mu się współpraca szkoły w Wiktorówku z rodzicami. Poinformował, że 

wraz z Panem Burmistrzem spotkał się z radą rodziców. Powiedział: „Potwierdzali, że im się 

dobrze współpracuje”. Oznajmił, że w szkole w Wiktorówku zostały dokonane pewne 

remonty. Zwrócił się do Pani …                   ……….: „Należy się cieszyć, że dokładają do tego co 

Pani tam po sobie pozostawiła. Niczego nie zmieniają, nie przekreślają. Dokładają Pani 

Dyrektor i uważam, że Pani powinna być zadowolona z tych swoich dwunastu lat 

dyrektorowania”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oświadczył: „Ja nigdy się nie bawię w anonimy i tego bym nie robił i powiedziałem wyraźnie 

na Komisji Oświatowej, kiedy to przedstawiałem, ja bym tego nie ujawnił, gdyby nie osoby, 

które zadzwoniły do mnie i się pytają: co pan z tym pismem będzie robił. To ja wtedy im 

mówię: nie wiem, kto to pisał. One się przyznały kto to napisał. (...) Jak będzie trzeba, czy 

nawet doszłoby do jakiejś poważnej kontroli, one się podpiszą”.  
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Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział: „Chciałem, żeby się Pan Burmistrz 

tym sprawom przyjrzał, bo być może jest coś na rzeczy i Pan Burmistrz to dokonał, ma swoją 

ocenę tego. (…) Oczywiście przy najbliższej okazji prosiłem, żeby poinformował Państwa 

Radnych, skoro ja poinformowałem o tym zajściu, to poinformuje też pewnie Państwa 

Radnych, co zostało zrobione”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy. Stwierdził: „W związku  

z tym jest Pan jedyną osobą, która zna autorów tego pisma”. 

 

Pani …                   ………. 

Powiedziała: „Panie Burmistrzu. Ja w kwestii tego, że nie umiałam przenieść się ze 

stanowiska dyrektora na nauczyciela. Wyjaśniam, że przebywałam do 26 września na urlopie 

uzupełniającym. (...) Pierwszego albo 31 sierpnia wysłałam pismo do Pani Dyrektor z prośbą 

o informację na temat tego, kiedy są rady, kiedy mam przyjechać, jaki jest mój przydział 

obowiązków itd. Nie otrzymałam żadnej informacji. Nie uczestniczyłam w żądnych 

posiedzeniach rad. Nie dostałam przydziału obowiązków od Pani Dyrektor”.  

Oświadczyła: „Z przykrością stwierdzam, że kiedy wróciłam 27 września do pracy  

i zgłosiłam się to Pani Dyrektor mi nie powiedziała, jaki jest zakres moich obowiązków.  

A 28 września dowiedziałam się, że całą dokumentację mam dostarczyć na 2 października”. 

Pani …                   …….  zwróciła się do Zastępcy Burmistrza Łobżenicy. Stwierdziła: „Z całym 

szacunkiem dla Pana. Tak postępuje dyrektor ?” Kontynuowała: „A 2 października 

dowiedziałam się tego wszystkiego od Pani Dyrektor co Panu przed chwilą powiedziałam”. 

Dodała: „Jest mi bardzo przykro. Proszę nie mówić, że ja nie umiałam przejść z dyrektora na 

nauczyciela, bo ja chodziłam normalnie na lekcje, normalnie sprawowałam swoje zadania,  

a łapanie mnie za słówka niestety, ale tylko i wyłącznie sprawia dyskomfort dla Pana i dla 

mnie”. 

 

Pani …                   …           . 

Stwierdziła: „W związku z tym co tutaj Pani Ewa powiedziała. Jakkolwiek by na to nie 

patrzeć. Konflikt jest. A czym on jest spowodowany ? Więc powiem jak jest w Niemczech.  

W Niemczech po prostu uczennicy danej szkoły nie powołuje się na dyrektora tej szkoły”. 
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Pani …                              …           . 

Powiedziała: „Teraz rozumiem jak to działa. Najpierw słyszę cały czas, że nie ma pieniędzy, 

że mam zrobić co można, żeby nie trzeba było nic wydawać. Robię co można. Nazywa się to 

jakimiś tam moimi działaniami i chciałam zauważyć, że przy tych kotach te jakieś działania to 

polegały na marznięciu trzy godziny moim i wolontariuszy, których zorganizowałam, żeby 

wyłapać te kotki. Dobrze, że się skończyło na pogryzieniu tylko jednej z tych osób i, że na 

szczęście kotki się okazały zdrowe”. 

Następnie oświadczyła: „Po czym, kiedy te jakieś działania powodują, że pieniędzy wydało 

się mniej niż więcej, okazuje się, że w związku z tym należy ten budżet zmniejszyć, bo nie 

ma takich potrzeb. Zrozumiałam. Wyciągnę wnioski na przyszłość”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił: „Ja nie mówiłem jakieś działania. Mówiłem bardzo dobre działania”.  

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Powiedziała: „Przysłuchuję się temu wszystkiemu i jest mi przykro”. Stwierdziła: „Dzieją się 

takie rzeczy. Naprawdę niszczy się człowieka, który chce coś zrobić dla tej społeczności”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Złożył życzenia świąteczne.  

 

Ad. 12 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 18:10 zakończył obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

 

Łukasz Sobieszczyk       Antoni Kapeja 


